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Protokół nr Protokół nr Protokół nr Protokół nr 11115555/20/20/20/2022223333    

zzzze wspólnegoe wspólnegoe wspólnegoe wspólnego posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia  posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury oraKomisji Budżetu i Infrastruktury oraKomisji Budżetu i Infrastruktury oraKomisji Budżetu i Infrastruktury orazzzz    Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych Komisji Spraw Społecznych     

Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana Rady Gminy Mszana w dniu w dniu w dniu w dniu 13 listopada13 listopada13 listopada13 listopada 2023 r. 2023 r. 2023 r. 2023 r.    

Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto Obrady rozpoczęto 11113 listopada 3 listopada 3 listopada 3 listopada 2022022022023333 r.  r.  r.  r. o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:o godz. 14:33330, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 0, a zakończono o godz. 17.30 17.30 17.30 17.30 tego samego tego samego tego samego tego samego 

dnia.dnia.dnia.dnia.    

W posiedzeniu wzięło udział 5 na 7 członków Komisji Spraw Społecznych. Obrady Komisji były 
prawomocne. Obecni: 

1. Rafał Bura 
2. Magdalena Herman 
3. Celina Mizia 
4. Tomasz Mrowiec 
5. Ewa Wawrzyczny. 

Nieobecni byli radni: Roman Goik, Elżbieta Skorupa. Lista obecności radnych KSS stanowi załącznik nr 
1 do protokołu. 
 
W posiedzeniu wzięło udział 8 na 8 członków Komisji Budżetu i Infrastruktury. Obrady Komisji były 
prawomocne. Obecni: 

1. Beata Wieszołek  
2. Marek Kotula 
3. Roman Bura 
4. Piotr Kuczera 
5. Marek Liśnikowski 
6. Ilona Mura 
7. Krzysztof Rduch  
8. Wioleta Szotek 

Lista obecności radnych KBiI stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 
 
Posiedzenie odbyło się w sali posiedzeń Urzędu Gminy w Mszanie.  
Gośćmi posiedzenia byli dyrektorzy gminnych placówek oświatowych. W posiedzeniu wziął udział 
także Wójt Pan Mirosław Szymanek, Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk, Skarbnik Gminy Pani 
Małgorzata Gąsior, kierownicy i pracownicy Urzędu Gminy. Lista obecności gości stanowi załącznik nr 
3 do protokołu. 

Punkt 1. Otwarcie posiedzenia 
Wspólne posiedzenie otworzył i poprowadził Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych Pan Rafał 
Bura. Po sprawdzeniu list obecności stwierdził, że obrady każdej z komisji są prawomocne. Następnie 
powitał radnych oraz gości i odczytał porządek posiedzenia: 

1. Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie jego prawomocności. 
2. Informacja o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za rok szkolny 2022/2023. 
3. Informacja na temat przetargów rozstrzygniętych w bieżącym roku. 
4. Analiza sytuacji finansowej i założenia do budżetu Gminy Mszana na 2024 r. 
5. Propozycje stawek podatkowych i opłat lokalnych na 2024 r. 
6. Przyjęcie protokołów. 
7. Sprawy bieżące. 
8. Zakończenie posiedzenia. 

Punkt 2. Informacja o stanie realizacji zada ń placówek o światowych  
Informację o stanie realizacji zadań placówek oświatowych za rok szkolny 2022/2023 radni otrzymali 
w materiałach. Kierownik Referatu AEI, Pani Katarzyna Bylicka poinformowała o danych, które 
zawiera informacja o stanie realizacji zadań placówek oświatowych. Są to: 

− Dane o arkuszach organizacyjnych placówek 

− Liczba nauczycieli w podziale ze względu na poszczególne stopnie awansu zawodowego 

− Liczba pracowników administracji i obsługi (wg stanu na dzień 30.09.2022 r.) 
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− Dane na temat doskonalenia zawodowego nauczycieli 

− Awans zawodowy nauczycieli 

− Konkursy na dyrektorów szkół 

− Dowóz dzieci do szkół zorganizowany przez Gminę 

− Dowóz dzieci do szkół/placówek na podstawie zawartych umów z rodzicami 

− Dotacje 

− Subwencja oświatowa 

− Środki na realizację zajęć dodatkowych oświatowych (w związku z konfliktem zbrojnym na 

− terenie Ukrainy) - Środki z Funduszu Pomocy 

− Wychowanie przedszkolne, rekrutacja do przedszkoli i szkół, zwrot kosztów wychowania 
przedszkolnego 

− Stypendia motywacyjne i socjalne 

− Informacja o realizacji zadań oświatowych z poszczególnych placówek. 
Informacja stanowi załącznik nr 4 do protokołu. 
Na komisji obecne były: 

− Anna Holona – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Gogołowej, 

− Anna Podeszwa – Z-ca Dyrektora Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Połomi, 

− Dorota Pukowiec – Dyrektor Szkoły Podstawowej w Mszanie. 
Do informacji radni nie mieli pytań. Wójt Mirosław Szymanek podziękował dyrektorom szkół i 
przedszkoli za zaangażowanie w prowadzenie placówek, a wszystkim pracownikom za współpracę. 

Punkt 3. Informacja na temat przetargów rozstrzygni ętych w bie żącym roku  

Informację na temat przetargów przedstawiła Kierownik Referatu Planowania i Inwestycji Pani 
Aleksandra Tkocz. W bieżącym roku zostało przeprowadzonych 14 postępowań przetargowych. Ich 
lista stanowi załącznik nr 5 do protokołu. 
  
Pytania zadawali: 

• Radny Piotr Kuczera w sprawie postępowania „Remonty dróg publicznych i wewnętrznych w 
Gminie Mszana” – czy będą realizowane, jeśli brakuje chętnych wykonawców? 

• Odpowiedzi udzielił Z-ca Wójta Błażej Tatarczyk – pierwszy przetarg na te roboty został 
unieważniony, ponieważ złożone oferty znacznie przekraczały środki, jakie gmina zamierzała 
przeznaczyć na realizację zadania. Głównym problemem jest znaczny wzrost cen masy asfaltowej. 
W drugim postępowaniu nie zgłosiła się żadna firma. Ponieważ Gminie zależy na wykonaniu tych 
remontów, a w pierwszej kolejności na dokończeniu odcinka odnogi ul. Wolności, który jest 
realizowany z udziałem środków z funduszu sołeckiego, wysłano zapytanie ofertowe do 
okolicznych firm budowlanych. Udało się znaleźć firmę, która wykona remont odnogi ul. 
Wolności, koszt będzie na tyle wysoki, że nie wystarczy już w tym roku na remont ul. Chabrowej i 
odnogi ul. Centralnej.  

• W tym temacie Kierownik A. Tkocz dodała, że ceny zaproponowane przez firmy są niemal 
dwukrotnie wyższe, niż kosztorysy. Na jedną z dróg kosztorys wynosił 220.000 zł, natomiast 
oferty, które wpłynęły, wahały się od 294.000 do ponad 440.00 zł. Na remont oszacowany na 
55.000 zł oferta wyniosła ponad 100.000 zł. Przy tak wysokich cenach robót na drogach i 
ograniczonych możliwościach budżetu nie sposób wykonać wszystkich tych napraw w bieżącym 
roku. 

• Głos zabrał Wójt Gminy Mirosław Szymanek wskazując, że unieważniając pierwszy przetarg 
Gmina miała nadzieję, że w drugim wykonawcy zejdą z tak wysokich cen. Zaskoczeniem był fakt, 
że do kolejnego przetargu nie zgłosiła się ani jedna firma. Pracownicy wykonali więc wiele 
telefonów poszukując firmy, która zrealizowałaby remonty obiecane mieszkańcom i przez nich 
oczekiwane. Niestety, ceny pozostały wysokie. Dlatego zdecydowano, żeby w tym roku 
dokończyć przynajmniej jedną drogę – tj. odnogę ulicy Wolności, która jest remontowana 
etapami i są na nią przeznaczone także środki z funduszu sołeckiego. To zadanie musi więc być 
wykonane. Remont odcinka ul. Chabrowej w Mszanie i Centralnej w Połomi Gmina zamierza 
wykonać w przyszłym roku, ogłaszając przetarg jak najwcześniej. W tym roku zostaną tam tylko 
doraźnie naprawione największe ubytki. 
W temacie przetargów Pan Wójt poinformował także, że został unieważniony pierwszy przetarg 
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na wybór firmy odbierającej odpady komunalne. Wystartowały dwie firmy, nawet w przypadku 
niższej oferty stawka za odbiór odpadów w przyszłym roku musiałaby wynieść 42 zł. Dlatego 
zdecydowano o ogłoszeniu kolejnego przetargu, licząc na obniżkę ceny. Otwarcie ofert ma 
nastąpić 30 listopada. 

• W temacie odbioru odpadów Z-ca Wójta Pan Błażej Tatarczyk powiedział, że jednym z powodów 
rosnących stale kosztów gospodarki odpadami jest ogromny wzrost cen za odbiór śmieci na tak 
zwanych RIPOK-ach, czyli Regionalnych Instalacjach Przetwarzania Odpadów Komunalnych, gdzie 
koszty wzrosły o 120%.  

Więcej pytań nie było.  

Punkt 4. Analiza sytuacji finansowej i zało żenia do bud żetu Gminy Mszana na 2024 r.  
Założenia i projekt budżetu przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Gąsior. Dochody założono 
na kwotę 63.530.748,94 zł, w tym dochody bieżące: 42.644.283,10 zł i dochody majątkowe: 
20.886.465,84 zł (większość to środki z Rządowego Programu Polski Ład). 
Wydatki ustalono na kwotę 69.283.304,44 zł, w tym wydatki bieżące: 42.509.711,73 zł, wydatki 
majątkowe – 26.773.592,71 zł. Różnica między dochodami i wydatkami budżetu w kwocie 
5.752.555,50 zł, stanowi deficyt budżetu Gminy. Źródłem pokrycia planowanego deficytu budżetu 
Gminy są przychody pochodzące z kredytu w wysokości 5.752.555,50 zł.  
Do budżetu przyjęto stawki podatkowe wyższe o 15% w stosunku do roku bieżącego. Wzrost stawek 
jest niezbędny wobec wielu realizowanych inwestycji oraz realizacji innych zadań własnych gminy. 
Skarbnik zwróciła uwagę na wzrost wydatków osobowych, co jest związane z rosnącym minimalnym 
wynagrodzeniem. Mimo wysokich przyjętych wydatków, nie zostaną spełnione oczekiwania 
wszystkich jednostek – przedstawione przez nich plany były dużo wyższe i w każdym zostały 
poczynione cięcia, aby można było zamknąć budżet. Skarbnik zwróciła uwagę na rosnące koszty w 
każdej dziedzinie, potężny wzrost w ciągu kilku lat dotacji do komunikacji i wielu innych. Podała 
także, że do projektu budżetu przyjęto opłatę za odbiór odpadów w kwocie 38 zł. Planowane 
dochody z tytułu opłat za gospodarowanie odpadami komunalnymi w kwocie 3.240.000,00 zł 
przeznacza się na wydatki związane z funkcjonowaniem systemu gospodarowania odpadami 
komunalnymi. Nie wiadomo jednak, jaka ostatecznie stawka wyjdzie po przetargu. 
Wśród głównych dotacji, jakie gmina w przyszłym roku przekaże są: 

− 1 373 118 zł - dotacja do Międzygminnego Związku Komunikacyjnego na organizację 
komunikacji zbiorowej  

− 800 000 zł - pomoc finansowa na budowę chodnika wzdłuż drogi wojewódzkiej 930 ul. 
Wolności w Połomi 

− 400 000 zł - pomoc finansowa na przebudowę ul. 1 Maja w Mszanie 

− 200 000 zł - dotacja celowa dla mieszkańców do wymiany źródeł ciepła w budynkach 
mieszkalnych 

− 1 200 000 zł - dotacja dla samorządowych Instytucji Kultury – GOKiR 

− 515 000 zł - dotacja dla samorządowych Instytucji Kultury – Biblioteka 

− 170 000 zł - dofinansowanie w zakresie sprzyjania rozwojowi sportu 

− 75 000 zł - dofinansowanie w zakresie pożytku publicznego. 
Planowane jest zaciągnięcie kredytu w kwocie 6.100.000,00 zł oraz pożyczki z WFOŚiGW w 
Katowicach w kwocie 200.000 zł (na dotacje do wymiany źródeł ciepła). Zadłużenie na koniec 2024 
roku wyniosłoby 10,7% w stosunku do wydatków, co nie jest wysoką kwotą. 
 
Główne przedsięwzięcia przyjęte do Wieloletniej Prognozy Finansowej to:  

− Rewitalizacja centrum Gogołowej – (okres realizacji: 2020-2024). Łączne nakłady finansowe: 
9.519. 964,04 zł. Limit wydatków w 2024 r.: 5.500.000 zł. 

− Przebudowa drogi powiatowej ul. 1 Maja w Mszanie w formie zaprojektuj i wybuduj (2021-
2026). Łączne nakłady finansowe: 2.595.000 zł.  Limit wydatków w 2024 r.: 400 000 zł 

− Remont ciągu komunikacyjnego dróg gminnych w sołectwie Mszana (2022-2024). Łączne 
nakłady finansowe: 5.073.800. Limit wydatków w 2024 r.: 2.452 239,34 zł. 

− Termomodernizacja budynku Zespołu Szkolno-Przedszkolnego w Połomi wraz z remontem 
(2022-2024). Łączne nakłady finansowe: 8.764.705,88. Limit wydatków w 2024 r.:  3.484 
899,47 zł. 
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− Zagospodarowanie terenu centrum wsi w celu poprawy dostępności do infrastruktury 
społecznej w Mszanie (2022-2024). Łączne nakłady finansowe: 5.799.845,90. Limit 
wydatków w 2024 r.: 2.550.000 zł. 

− Modernizacja infrastruktury drogowej polegająca na remoncie drogi gminnej ul. 
Mickiewicza w Mszanie (2023-2025). Łączne nakłady finansowe: 3.200.944 zł. Limit 
wydatków w 2024 r.:  1.700.944 zł. 

− Modernizacja infrastruktury drogowej polegającej na remoncie drogi gminnej ul. Folwark w 
Połomi (2023-2025). Łączne nakłady finansowe: 5.330.807 zł. Limit wydatków w 2024 r.:  
2.830.807 zł. 

− Modernizacja infrastruktury sportowej w centrum sołectwa Połomia obok budynku Zespołu 
Szkolno-Przedszkolnego (2023-2024). Łączne nakłady finansowe: 2.050.000 zł. Limit 
wydatków w 2024 r.:  2.050 000 zł. 

− Aktywizacja życia społecznego i poprawa stanu zdrowia mieszkańców poprzez rozbudowę 
infrastruktury sportowej sołectwa Gogołowa (2023-2024). Łączne nakłady finansowe: 
2.877.231,58 zł. Limit wydatków w 2024 r.: 2.500.000 zł. 

 
Podsumowując założenia do budżetu na 2024 rok Wójt Mirosław Szymanek podkreślił, że nie będzie 
to budżet łatwy, ale rozwojowy. Do realizacji jest bardzo dużo inwestycji, na które udało się pozyskać 
środki zewnętrzne, głównie z programu Polski Ład. Pieniędzy dedykowanych na zadania takie jak 
remonty dróg czy infrastruktury obiektów nie będzie już w innych rozdaniach, dlatego należy 
wykorzystać moment, że teraz są one dostępne.   
 
Następnie prowadzący posiedzenie Pan Rafał Bura podał, że pod obrady Komisji wpłynęły dwa pisma. 
Oba dotyczą przeznaczenia środków w budżecie.  

1. Klub Sportowy Płomień Połomia zwrócił się o rozpatrzenie podniesienia gminnej dotacji na 
nowy rok na zadania z zakresu rozwoju sportu w Gminie Mszana. W klubie od 2023 roku 
trenuje już 6 grup dzieci i młodzieży, a już z początkiem 2024 r., zostanie  zgłoszonych 7 
drużyn najmłodszych, w łącznej liczbie ponad 100 osób. Plan kosztów opiewa na 126,050 zł. 

Prośbę klubu poparła Radna Magdalena Herman, podkreślając, że najlepsza inwestycja to inwestycja 
w dzieci, a tych w klubie trenuje już ok. 100 w 6, a od nowego roku 7 drużynach rozgrywkowych. Są 
to dzieci nie tylko z Połomi, ale także Mszany i Gogołowej. W klubie piłkarskim z Mszany są natomiast 
2 drużyny dziecięce. Należałoby to wziąć pod uwagę przy podziale środków dla klubów sportowych.  
 
Wójt Gminy odpowiedział, że bardzo docenia pracę społeczników z klubów i cieszy go duże 
zainteresowanie uprawianiem sportu przez dzieci i młodzież. Podkreślił, że Gmina wspiera kluby nie 
tylko poprzez ogłaszanie konkursów na realizację zadań, ale także utrzymując obiekty sportowe, na 
których te kluby działają, płacąc również za etat gospodarza obiektu czy sprzątaczki. Są to duże 
kwoty, a nie w każdej gminie kluby są tak wspierane. Już obecnie nie było łatwo skonstruować 
budżet, tym bardziej trudno będzie znaleźć dodatkowe środki. Kluby muszą szukać dodatkowego 
finansowania, stąd są motywowane przez Gminę do składania projektów do Fundacji JSW lub w 
konkursach ministerialnych. Pan Wójt zwrócił też uwagę, że kluby otrzymują środki na realizację 
zadań po przeprowadzonych konkursach. Do tej pory kwota przeznaczona na ten cel była dzielona 
równo pomiędzy dwa nasze kluby piłkarskie lub dotacja była zróżnicowana ze względu na klasę 
rozgrywek, w których dany klub występował. Być może należy się zastanowić, również w gronie 
członków Gminnej Rady Sportu, nad innym podziałem tych środków. 
Na dodatkowe środki m.in. dla klubów sportowych oraz dla OSP jest szansa w ramach tak zwanego 
bonusu frekwencyjnego. Nasza Gmina w ostatnich wyborach parlamentarnych okazała się gminą z 
najwyższą frekwencją w powiecie, za to zgodnie z przedwyborczymi obietnicami powinna otrzymać 
1.000.000 zł na remizy strażackie, a za przekroczoną 60% frekwencję powinna otrzymać na kluby 
sportowe 250.000 zł. Te środki wydatnie wsparłyby kluby w naszej gminie, nie tylko piłkarskie, ale 
także inne. Wójt zwrócił się już pisemnie do Kancelarii Prezesa Rady Ministrów w sprawie tych 
pieniędzy.  
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2. Pismo z prośbą o zabezpieczenie środków finansowych w budżecie na 2024 rok przesłał 
również dyrektor Powiatowego Publicznego Zakładu Opieki Zdrowotnej w Rydułtowach i 
Wodzisławiu Śl. Szpitalowi potrzebne są środki na inwestycje oraz zakup sprzętu 
medycznego. 

Odnosząc się do pisma Skarbnik Gminy poinformowała, że środków w budżecie nie starcza nawet na 
wszystkie zadania własne, a co dopiero na dodatkowe wydatki, które nie należą do zadań własnych. 
W piśmie nie określono kwoty wsparcia, na dzień dzisiejszy trudno będzie znaleźć dodatkowe środki, 
być może pojawią się w trakcie roku. 
Wójt dodał, że nowy dyrektor odbył z nim spotkanie, przedstawiając swoje wizje rozwoju placówki, 
nie otrzymał jednak gwarancji wsparcia finansowego ze strony gminy, co też przyjął ze zrozumieniem. 
Więcej głosów nie było.  
Po tym punkcie, o godz. 16.00, Prowadzący obrady ogłosił krótką przerwę. 
Obrady wznowiono o godz. 16.10. 

Punkt 5. Propozycje stawek podatkowych i opłat loka lnych na 2024 r. 
Propozycje przedstawiła Skarbnik Gminy Pani Małgorzata Gąsior. Założono wzrost stawek podatku od 
nieruchomości oraz od środków transportu we wszystkich pozycjach o 15%. Taka podwyżka czeka 
większość gmin w regionie. Natomiast podatek rolny i leśny wzrośnie nieznacznie, jest on ustalany na 
podstawie komunikatów Prezesa Głównego Urzędu Statystycznego w sprawie średniej ceny skupu 
żyta oraz drewna. 
Skarbnik przedstawiła porównanie planowanych stawek podatku od nieruchomości do stawek 
maksymalnych, jakie określił ustawodawca, a także porównano proponowane stawki z gminami 
ościennymi. W większości stawki w Gminie Mszana, nawet po wzroście, będą należeć do najniższych 
wśród gmin wiejskich w powiecie. 
Wójt Gminy zwrócił uwagę, że choć podwyższanie podatków nie jest popularne, radni i mieszkańcy 
muszą mieć na uwadze, że podatki to nie jakaś danina płacona dla urzędu, ale środki, dzięki którym 
świadczone są usługi dla mieszkańców i rozwijana jest infrastruktura gminy. Mieszkańcy oczekują 
remontów dróg, budowy chodników i oświetlenia ulicznego, sprawnie działających szkół, 
administracji, ośrodków kultury i sportu. Wszystkie te zadania można realizować dzięki wpływom z 
podatków. Ponadto gmina realizuje wiele zadań, na które pozyskała środki zewnętrzne, ale jest do 
nich potrzebny również wkład własny. 
 
Skarbnik omówiła też proces modernizacji ewidencji gruntów i budynków, przeprowadzony przez 
Starostwo Powiatowe. Na tej podstawie będą pewne podwyżki w podatkach, wynikające z 
przekwalifikowania gruntów lub ujawnienia niezgłoszonych wcześniej budynków, ale jest to proces 
długotrwały.  
 
Głos zabierali: 

• Radna Ewa Wawrzyczny zasugerowała, że skoro po modernizacji podatek i tak wzrośnie, może 
nie należy dodatkowo podnosić stawek. 

• Skarbnik odpowiedziała, że po modernizacji zostało do tej pory wydanych 750 nowych decyzji, 
tymczasem kont podatkowych jest w gminie 3500. Niektórzy mieszkańcy otrzymają nowe decyzje 
dopiero za rok.  Podatek według nowych danych będzie naliczany od kwietnia 2023 rok, wszyscy 
mieszkańcy zostaną potraktowani równo. 

• Radny Piotr Kuczera zwrócił uwagę, że nie jest jeszcze rozstrzygnięty przetarg na odbiór 
odpadów, ale można się spodziewać, że prawdopodobnie opłata wzrośnie. Dla mieszkańców jest 
to dodatkowy podatek, choć tak się nie nazywa.  

• W odpowiedzi Wójt stwierdził, że nie jest to podatek, ale opłata wynikająca z odrębnych 
przepisów, która w całości jest przeznaczona na pokrycie odbioru odpadów wytworzonych przez 
mieszkańców. Natomiast unikając stopniowego podwyższania podatków, w sytuacji, gdy na rynku 
wszystkie ceny idą do góry, robi się krzywdę gminie i mieszkańcom, którzy oczekują rozwoju. 

• Z-ca Wójta zauważył także, że w przyszłym roku będzie możliwość sięgania po dofinansowanie w 
ramach tak zwanych ZIT-ów (Zintegrowane Inwestycje Terytorialne), na co Gminie potrzebny 
będzie wkład własny. Brak zabiegania o dodatkowe fundusze byłoby błędem. 
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Po zakończeniu dyskusji Prowadzący obrady przeszedł do opiniowania stawek i projektów uchwał 
podatkowych: 
 
1. projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie 

Gminy Mszana oraz wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 2024 rok, 

Prowadzący poprosił o zgłaszanie innych od zaproponowanej przez Skarbnika propozycji, jeśli są. 
Propozycje do stawek zgłaszali: 

• Radna Ilona Mura – obniżyć proponowaną stawkę w punkcie „budynki pozostałe, budynki 
gospodarcze” z proponowanych 7,25 zł na 7 zł. Radna uzasadniła to postulatami mieszkańców, 
którzy mają na posesjach stare stodoły, już nie wykorzystywane gospodarsko, których nie burzą z 
racji na wysokie koszty rozbiórki. 

Inni radni zwrócili uwagę, że wpłynie to również na obniżenie stawki za garaże wolnostojące. W 
sytuacji, gdy w innych gminach ten podatek wynosi 9 zł, proponowana stawka 7,25 zł jest korzystna. 
Prowadzący obrady zarządził przegłosowanie wniosku. 
Głosowano w sprawie wniosku Radnej Ilony Mura o zmniejszenie stawki w punkcie „budynki 
pozostałe, budynki gospodarcze” z 7,25 zł do 7 zł. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. „Za” – 2 głosy, „przeciw” – 4 
głosy, „wstrzymało się” – 2 głosy. Komisja odrzuciła wniosek. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. „Za” – 1 głos, „przeciw” – 4 głosy, 
„wstrzymało się” – 0. Komisja odrzuciła wniosek. 

 
Innych propozycji nie było. Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie 

wysokości stawek podatku od nieruchomości obowiązujących na terenie Gminy Mszana oraz 

wprowadzenia zwolnień w tym podatku na 2024 rok 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
2. projekt uchwały w sprawie wysokości stawek podatku od środków transportu na terenie Gminy 

Mszana na 2024 rok i zwolnień w tym podatku, 

Projekt omówiła Skarbnik Gminy. Również zaproponowano wzrost podatku od środków transportu o 
15%. 
Nie było innych propozycji. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
3. projekt uchwały w sprawie opłaty od posiadania psów na terenie Gminy Mszana na 2024 rok, 

Skarbnik poinformowała, że dotychczasową kwotę 30 zł podwyższono do 35. Jest to jednorazowa 
opłata roczna. W bieżącym roku do budżetu z tytułu opłaty od posiadania psa wpłynęło 13.000 zł, w 
przyszłym może to być ok. 15.000 zł. Natomiast na zadania wynikające z Programu opieki nad 
zwierzętami i zapobiegania bezdomności zwierząt Gmina wyda z budżetu w tym roku 50.000 zł. 
Nie było innych propozycji stawki. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 7 głosów „za”, przy 1 
„wstrzymującym się”. Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.  
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

 
4. projekt uchwały w sprawie wysokości opłaty targowej na terenie Gminy Mszana na 2024 rok, 

Skarbnik poinformowała, że ostatni raz opłata targowa była uchwalona w 2019 roku. W kolejnych 
latach, z powodu pandemii COVID-19 nie podejmowano uchwał o opłacie targowej.  W gminie 
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Mszana opłata ta jest pobierana tylko w czasie odpustów. W projekcie uchwały proponuje się 
wprowadzić opłatę targową w wysokości 18,00 zł od metra bieżącego zajętej powierzchni pod 
sprzedaż. Poboru opłaty dokonywać będą sołtysi w drodze inkasa. Opłaty targowej nie pobiera się w 
przypadku sprzedaży na terenach będących własnością prywatną.  
 
W toku dyskusji radni wysunęli trzy propozycje stawki: 
18,00 zł – „za” było 4 radnych, 
20,00 zł – „za” było 6 radnych, 
22,00 zł – „za” było 3 radnych. 
 
Prowadzący obrady poddał pod głosowanie projekt z zastosowaniem stawki opłaty targowej w 
wysokości 20,00 zł od metra bieżącego zajętej powierzchni pod sprzedaż. 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

Po zaopiniowaniu uchwał podatkowych Prowadzący zamknął ten punkt porządku obrad. 

Pkt. 6. Przyj ęcie protokołów 
Protokół z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych z dnia 19 października br. radni otrzymali w 
materiałach. Nie było uwag do protokołu. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego 
przyjęciem. Głosowali członkowie Komisji Spraw Społecznych. Głosowało 5 radnych. Było 5 głosów 
„za”. Protokół został przyjęty. 
 
Protokół z posiedzenia Komisji Budżetu i Infrastruktury z dnia 23 października 2023 r. radni otrzymali 
w materiałach. Nie było uwag. Prowadzący obrady zarządził głosowanie nad jego przyjęciem. 
Głosowali członkowie Komisji Budżetu i Infrastruktury. Głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. 
Protokół został przyjęty. 

Punkt 7. Sprawy bie żące 
W tym punkcie opiniowano kolejne projekty uchwał. 
Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej, Pani Mirela Ledwoń, omówiła trzy projekty uchwał, które 
należy podjąć w związku z ustanowieniem wieloletniego rządowego programu „Posiłek w szkole i w 
domu” na lata 2024-2028. 
o projekt uchwały w sprawie przyjęcia Gminnego programu osłonowego w zakresie dożywiania na 

lata 2024 - 2028 
Przyjęcie Programu umożliwi zapewnienie zaspokojenia podstawowych potrzeb bytowych dzieci i 
młodzieży – mieszkańców Gminy Mszana. W szczególnie uzasadnionych przypadkach, gdy uczeń lub 
dziecko nie spełnia wymagań ustawowych o pomocy społecznej, a wyraża chęć zjedzenia posiłku, 
odpowiednio dyrektor szkoły lub przedszkola informuje ośrodek pomocy społecznej o potrzebie 
udzielenia pomocy w formie posiłku bez wydawania decyzji administracyjnej. 
Do projektu nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 

o projekt uchwały w sprawie określenia zasad zwrotu wydatków w zakresie dożywiania w formie 

posiłku albo świadczenia rzeczowego w postaci produktów żywnościowych dla osób objętych 

wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2024-2028 

Rada Gminy może podjąć uchwałę o ustaleniu kryterium dochodowego do wysokości, której nie żąda 
się zwrotu wydatków za udzielony posiłek albo świadczenie rzeczowe w postaci produktów 
żywnościowych na poziomie wyższym niż 250%. W takim przypadku, pomoc przyznawana osobom, 
których dochody przekraczają 250% kryterium dochodowego jest finansowana ze środków własnych 
gminy przeznaczonych na realizację programu. W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową 
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osób i rodzin, jak również zapewnienie pomocy osobom starszym, chorym i niepełnosprawnym, o 
niskich dochodach, korzystających z wsparcia systemu pomocy społecznej podwyższenie kryterium 
dochodowego uskuteczni działalność zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, a także umożliwi 
osobom i rodzinom, w tym osobom starszym, chorym, niepełnosprawnym zabezpieczenie potrzeb 
żywieniowych. Analizując sytuację dochodową osób/rodzin mieszczących się w przedziale 200-250 % 
kryterium dochodowego, oszacowano, iż ok. 10 dzieci i ok. 15 osób dorosłych mogłoby skorzystać z 
powyższego wsparcia. Szacowana liczba osób/rodzin przez tutejszy Ośrodek, których dochód mieści 
się do 250% kryterium dochodowego nie wpłynie znacząco na budżet gminy, a pozwoli zaspokoić 
podstawową potrzebę życiową tych osób. Przewiduje się, że w skali roku budżetowego udział 
środków własnych gminy przeznaczonych na realizację programu dożywiania wynosi około 35.000 zł. 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
o projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania 

nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku 

lub żywności dla osób objętych wieloletnim rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” 

na lata 2024-2028 

W związku z trudną sytuacją dochodową i życiową osób i rodzin, w tym osób starszych, chorych, 
niepełnosprawnych, o niskich dochodach, jak i dzieci, podwyższenie do 250% kryterium 
dochodowego w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub 
żywności ułatwi oraz uskuteczni działalność zapobiegającą rozszerzaniu się ubóstwa, a także umożliwi 
osobom i rodzinom, w tym osobom starszym, chorym, niepełnosprawnym, o niskich dochodach, jak i 
dzieciom zabezpieczenie potrzeb żywieniowych. Analizując sytuację dochodową osób/rodzin 
mieszczących się w przedziale 200-250 % kryterium dochodowego, oszacowano, iż ok. 10 dzieci i ok. 
15 osób dorosłych mogłoby skorzystać z powyższego wsparcia. Szacowana liczba osób/rodzin przez 
tutejszy Ośrodek, których dochód mieści się do 250% kryterium dochodowego nie wpłynie znacząco 
na budżet gminy, a pozwoli zaspokoić podstawową potrzebę życiową tych osób. 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Następnie Sekretarz Gminy, Pani Joanna Szymańska, omówiła temat przyjęcia sztandaru Gminy, dla 
uczczenia jubileuszu 50-lecia ustanowienia Gminy Mszana, w skład której wchodzą trzy sołectwa: 
Mszana, Połomia i Gogołowa. 
Sztandar ma mieć postać dwustronnego kwadratowego płatu materii o wymiarach 100 x 100 cm 
obszytego z trzech boków złotą frędzlą. Strona lewa, czyli samorządowa to płat materiału w kolorze 
błękitnym. W części centralnej znajduje się godło Gminy Mszana, w górnej części płata złoty napis 
GMINA MSZANA, w dolnej złota data 1973-2023, gdzie 1973 to rok powstania Gminy Mszana, a 2023 
to rok ufundowania sztandaru z okazji 50-lecia gminy. W czterech narożnikach znajduje się 
stylizowany kontur liści laurowych w kolorze złotym połączonych ze sobą złotym konturem ramki. 
Strona prawa, czyli państwowa jest czerwona z godłem Polski w części centralnej. W czterech 
narożnikach znajduje się stylizowany kontur liści laurowych w kolorze złotym połączonych ze sobą 
złotym konturem ramki. Drzewce sztandaru jest zwieńczone złotym godłem herbowym województwa 
śląskiego. Autorem sztandaru jest Pan Zbigniew Solarski, który opracowywał także projekt graficzny 
herbu i flagi Gminy Mszana pod koniec lat 90-tych. 
Sekretarz poinformowała, że zgodnie z przepisami insygnia gminy, takie jak sztandar, wymagają 
zaopiniowania przez Ministerstwo Spraw Wewnętrznych i Administracji oraz Komisję Heraldyczną. Po 
poprawkach projekt został zaopiniowany pozytywnie. Radni otrzymali w materiałach opinię w tej 
sprawie. 
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Przystąpiono do opiniowania projektu uchwały w sprawie ustanowienia sztandaru Gminy Mszana 

oraz zasad jego używania. Załącznikami do uchwały były: projekt graficzny oraz zasady używania 
sztandaru.  
Prowadzący obrady poddał projekt do zaopiniowania. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 
 
Następnie Skarbnik Gminy omówiła projekty uchwał w sprawie zmian w budżecie i Wieloletniej 
Prognozie Finansowej.  
........................................................................................................................ 
...................................................................................................................... 
Nie było pytań. 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały w sprawie 
Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Mszana na lata 2023 – 2029, 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Prowadzący obrady poddał do zaopiniowania projekt uchwały w sprawie w sprawie zmiany budżetu 
Gminy Mszana na 2023 rok, 

− Z Komisji Budżetu i Infrastruktury głosowało 8 radnych. Było 8 głosów „za”. Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały. 

− Z Komisji Spraw Społecznych głosowało 5 radnych. Było 5 głosów „za”.   
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały.  

 
Następnie Prowadzący odczytał uchwałę Rady Miejskiej w Toszku w sprawie wystąpienia do Sejmu 
Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: 
kodeksu postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 
administracji i innych powiązanych tematycznie. Petycja dotyczy zmiany przepisów związanych z 
egzekwowaniem przez gminy wierzytelności od dłużników w świetle obowiązującej ochrony 
minimalnego wynagrodzenia. 
Stanowisko Komisji: 

W związku z faktem, że w Gminie Mszana nie ma obecnie mieszkań komunalnych, a zaległości 
podatkowe mieszkańców nie są bardzo wysokie, obie Komisje zajęły stanowisko, że nie ma obecnie 
konieczności występowania przez Radę Gminy z tożsamą petycją.   
 
Następnie Prowadzący obrady poinformował, że rozpoczęła się  ostatnia część konsultacji 
społecznych „Planu Zrównoważonej Mobilności Subregionu Zachodniego”. Radni, jako 
przedstawiciele mieszkańców regionu mogą również wziąć udział w tych konsultacjach. Szczegółowe 
informacje znajdują się na stronie internetowej Gminy Mszana. 
 
Dalej w tym punkcie głos zabierali: 

• Wiceprzewodniczący Rady Gminy Pan Tomasz Mrowiec – czy są nowe informacje w sprawie CPK? 

• Wójt odpowiedział, że w sprawie przebiegu przez nasz teren nie ma żadnych nowych informacji. 
Pojawia się narracja, że sama budowa portu może być wstrzymana, natomiast  tworzy się lobby 
wokół tematu kolei, które mówi, że kolej to jest przyszłość, że łączy kraje, że jest ekologicznym 
środkiem transportu.  

• Radny Marek Kotula zadał pytanie, na jakim etapie są prace przy remoncie ulicy Konopnickiej? 

• Z-ca Wójta odpowiedział – została położona pierwsza warstwa asfaltu na odcinku od starej 
piekarni do przepustu. W planie było zaasfaltowanie całego odcinka aż do skrzyżowania z ul. 
Skrzyszowską, ale za przepustem po badaniach stwierdzono złą stabilizację gruntu. Teren jest tam 
podmokły, z wysiękami wody, mimo zastosowanych sączków i drenów grunt nie jest na tyle 
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stabilny, by można było przeprowadzić asfaltowanie. Na innych odcinkach pozostały do 
wykonania prace na poboczach, zatoczkach i wjazdach. 

• Na pytanie Pana Radnego Kuczery, czy Gmina wykonuje także wjazdy do posesji i do pól, Pan Z-ca 
Wójta odpowiedział – jeśli wjazd był utwardzony, to jest odtwarzany, wjazdy do pól są 
wysypywane klińcem i również doprowadzane do takiego stanu, aby mieszkańcy mogli z nich bez 
problemu korzystać.  

• W tym temacie Wójt M. Szymanek zwrócił uwagę radnych, że remont ul. Konopnickiej i całego 
ciągu komunikacyjnego od ul. Mickiewicza, przez Kopernika jest bardzo trudny, ponieważ istnieje 
tam gęsta zabudowa, droga jest wąska, ponadto teren jest trudny, w niektórych miejscach 
bardzo nachylony, pagórkowaty. Do tego dochodzą problemy z wysiękami wody. Ma jednak 
nadzieję, że uda się przeprowadzić naprawę drogi w zadowalający sposób. 

Więcej pytań i głosów nie było. 

Punkt 8. Zako ńczenie posiedzenia 
Po wyczerpaniu porządku obrad Przewodniczący Rafał Bura zamknął wspólne posiedzenie Komisji. 
 
Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych 
/-/  
Rafał Bura 
 
 
Przewodnicząca Komisji Budżetu i Infrastruktury 
/-/  
Beata Wieszołek 
 
 
Protokołowała:   
/-/  
Mirosława Książek-Rduch  


